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PROTOKÓŁ  Nr XX/2016 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 30 września 2016 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1100, zakończono o godz. 1207. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy    
3. Skarbnik gminy            -         Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant  - Anna Drabik 

  
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 14 radnych. 
 
Nieobecność: 

• Radny Andrzej Ćwikliński – nieobecność usprawiedliwiona. 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Wójt wystąpił z wnioskiem o wniesienie do porządku obrad projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej w 
Gminie Manowo na lata 2015-2020”. Taką uchwałę jesteśmy zobowiązani dołączyć 
do dokumentacji na ścieżkę rowerową. Musimy wykazać, że ta ścieżka rowerowa 
spowoduje ograniczenia w produkcji CO2 przez pojazdy.  
 
Do wniosku Wójta uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący 
poinformował, że będziemy obradowali według nowego porządku obrad.   
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XIX Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) rozpatrzenia informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 
2016 roku, 

b) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
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c) sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 4 położonego w budynku nr 39 w 
miejscowości Bonin, 

d) nadania nazw ulicom w miejscowości Cewlino, gmina Manowo, 
e) wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
f) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
g) opłaty targowej, 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej w Gminie Manowo na lata 2015-2020”. 
2. Wolne wnioski i informacje. 
3. Odpowiedzi na interpelacje. 
4. Zakończenie. 

 
 

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XIX Sesji Rady Gminy    
  

Protokół XIX Sesji Rady Gminy przyjęty został 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym 
się.  
 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 2, 9, 16 i 23 września pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 8 września wpłynęło pismo z MSWiA w sprawie stanowiska naszej Rady 

dotyczącego apelu Rady Gminy Dobrzeń Wielki o zmianę przepisów ustawy o 
samorządzie gminnym w zakresie zmian terytorium. Podziękowano nam i 
zapewniono, że MSWiA pozostaje otwarte na dyskusję w tej tematyce i że 
kompetentną instytucją jest Komisja Wspólna Rządu i Samorządu 
Terytorialnego, a poruszona problematyka stanowi jej przedmiot 
zainteresowania.   

� 13 września  wpłynęło pismo Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa 
Działania dotyczące organizacji kampanii informacyjnej w gminach 
członkowskich w sprawie działań na lata 2014-2020. U nas spotkanie 
dotyczące lokalnej strategii rozwoju zaplanowaliśmy na 28 października przed 
sesją, ale sesji prawdopodobnie nie będzie i przełożymy to spotkanie na inny 
dzień.  

� 23 września odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy.  
 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się następującymi 
sprawami:  
� W tym roku były dożynki powiatowe w Niedalinie w gminie Świeszyno. Trzech 

naszych rolników zostało wyróżnionych, ale tylko jeden uczestniczył w dożynkach. 
W przyszłym roku dożynki powiatowe wypadają w gminie Manowo. Jeśli nie 
mielibyśmy możliwości zorganizowania dożynek, to Koszalin może to zorganizować 
na terenie amfiteatru. Jeśli chodzi o naszą gminę, to w grę wchodzą dwie 
miejscowości: Manowo, Bonin. Mamy jeszcze trochę czasu, żeby się nad tym 
zastanowić. Mamy ładne tereny przy strzelnicy w Manowie (za zgodą 
wojewódzkiego łowczego), mamy też rejon Gimnazjum w Manowie. W najbliższym 
czasie  musimy się nad tym zastanowić i dać odpowiedź Staroście Koszalińskiemu.  
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� Brałem udział w konferencji poświęconej bezpieczeństwu. Od 20 września 
funkcjonuje mapa zagrożeń bezpieczeństwa. Z tą mapą można się zapoznać 
poprzez internet i sprawdzić każdą miejscowość. Funkcjonowanie polega na tym, 
że internauta zgłasza zagrożenie w gminie Manowo, a policja ma obowiązek w 
ciągu 48 godzin zweryfikować te dane. Na tą chwilę tylko Grzybnica jest oznaczona 
na czerwono.  

� Brałem również udział w konferencji poświęconej odpadom stałym. Mamy 
informację od prezesa PGK, że cena za utylizację na rok 2017 będzie utrzymana. 
Koszalin otrzymał dofinansowanie, które przeznaczył na gospodarkę odpadami 
(2.500.000 zł na 5 lat). My dostaniemy rekompensatę (8 zł od tony) od lipca do 
końca tego roku. Na konferencji była mowa o poziomie odzysku. Poziom ten z roku 
na rok przez dyrektywy unijne jest podnoszony. Do roku 2025 ma wynieść 80%. 
Były komentarze i uwagi, że sytuacja jest dobra na obszarach wiejskich. Najgorzej 
jest w blokach, gdzie poziom odzysku i zmieszania jest niewystarczający. Niektóre 
miasta stosują metodę polegającą na tym, że w przypadku podejrzeń pracownik 
PGK robi zdjęcia odpadom. Trzy takie przypadki powodują, że cała wspólnota 
zostaje ukarana i płacą za śmieci niesegregowane.  

� Aktualnie w Boninie na zlecenie GDDKiA robimy dojście do przystanku (chodnik). 
Są naciski ze strony Dyrekcji na UG Manowo, abyśmy na potencjalnym przejściu 
zamontowali 2 lampy z pomarańczowymi sygnalizatorami. Mam nadzieję, że w 
przyszłym tygodniu wywiążemy się z tego obowiązku.  

� W ostatnim okresie wykonaliśmy naprawy dróg gminnych (kosmetyka – 
wyrównanie i walcowanie). Na tę chwilę to musi wystarczyć, bo na więcej nas nie 
stać.  

� W ramach bardzo dobrej współpracy Urzędu z Zarządem Dróg Powiatowych, PZD 
wyremontował nam nieodpłatnie drogę przy kościele w Manowie (od drogi nr 11 
do przejazdu). Być może w przyszłym roku za odpłatnością zrobimy drogę w 
Rosnowie od skrzyżowania do kościoła. 

� Fotoradary – w czerwcu złożyliśmy petycję (ok. 300 podpisów mieszkańców 
Grzybnicy, Manowa i Kretomina). Otrzymaliśmy odpowiedź z ITD, że mogą przejąć 
nasze radary, ale musimy je dostosować i zmodernizować. Modernizacja jednego 
radaru, to koszt 80.000 zł. Nasz komendant wystosował pismo do serwisanta, u 
którego [przez ostatnie lata były serwisowane nasze radary i okazało się, że cena 
jest niższa – ponad 40.000 zł. Z drugiej strony naciska na nas GDDKiA, abyśmy 
uporządkowali sprawę radarów (miejsca, w których były wykonywane pomiary 
radarem mobilnym). W październiku musimy to zrobić. 

� W ostatnim okresie wykonaliśmy odwodnienie ulicy Rolnej w Kretominie. 
Inwestycja nie była planowana na ten rok, ale życie pokazało, że duży rejon ulicy 
był sukcesywnie zalewany do tego stopnia, że w kilkunastu posesjach, przy 
niedużych opadach woda pojawiała się w piwnicy. Nie zapłaciliśmy jeszcze za tę 
inwestycję. Mamy sygnały od mieszkańców, że poziom wód gruntowych znacząco 
się obniżył. Nie uciekniemy chyba w kolejnych latach od odwodnienia następnych 
rejonów Kretomina. 
 

 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp. Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 
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1. XIX/156/2016 
26 sierpnia 

2016 

zmian w budżecie gminy na 2016 rok Zrealizowana, została przesłana do RIO w celu 

zbadania zgodności z prawem. Została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa zachodniopomorskiego. 

2. XIX/157/2016 
26 sierpnia 

2016 

sprzedaży lokalu mieszkalnego W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. Wywieszono 

wykaz nieruchomości do sprzedaży. 

3. XIX/158/2016 
26 sierpnia 

2016 

wniesienia skargi do wojewódzkiego sądu 

administracyjnego na rozstrzygnięcie 

nadzorcze 

Zrealizowana, została przesłana do Wojewody 

Zachodniopomorskiego w celu zbadania 

zgodności z prawem. 

 
 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Tomasz Padykuła – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 23 września 
2016 roku odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, na którym 
wspólnie z Wójtem, prezesem Spółki Elektrociepłownia Rosnowo oraz p. Zbigniewem 
Caboniem dyskutowaliśmy na temat pozyskiwania nowych źródeł dochodu w gminie 
Manowo oraz o oszczędnościach w budżecie. P. Z. Caboń przedstawił nam możliwości 
wynikające z gospodarki przestrzennej. Pan R. Murii przedstawił nam możliwości 
Spółki Elektrociepłownia Rosnowo w zakresie przejęcia niektórych zadań gminy. Na 
posiedzeniu doszliśmy do następujących wniosków: 

1. Zintensyfikować działania zmierzające do zakończenia procedury opracowania 
studium uwarunkowań i kierunków rozwoju gminy Manowo. 

2. Przygotować ankietę internetową dla potencjalnych inwestorów (rozpoznanie 
wymagań i potrzeb do inwestowania na terenie gminy Manowo). 

3. Przejęcie od 2017 roku części gospodarki zielenią przez spółkę gminną 
Elektrociepłownia Rosnowo oraz dalsze sukcesywne przekazywanie gospodarki 
wodno-ściekowej.  

W dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie prezesa Spółki Elektrociepłownia Rosnowo 
z sołtysami, na którym zostały omówione techniczne sprawy, ale dyskusja w tym 
przedmiocie będzie kontynuowana.  
 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Radny Tomasz Padykuła: 
� Lampa przy sklepie – trzeba poważnie zająć się tą sprawą, bo dni robią się 

coraz krótsze, a jest to miejsce o dużym natężeniu ruchu pieszych.   
 
Radny Michał Bamburak: 
� W Cewlinie jest wykonywane podłączenie do działki p. Kucharczyka. Czy działka 

została zakupiona od gminy i czy jest to robione na koszt gminy? 
� Została wykonana droga do drugiego p. Kucharczyka – czy zostało to zrobione ze 

środków gminy?  
 
Radna Sylwia Krępeć: 

� W imieniu mieszkańców naszego Sołectwa dziękuję na naprawę dróg, a w 
szczególności drogi do cmentarza. 

� Prosimy o podcięcie trzech gałęzi sosny rosnącej w centrum cmentarza.  
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Radny Mirosław Pawlak: 
� Podczas pełnienia dyżuru radnego mieszkańcy zgłaszali następujące problemy: 

o Mieszkańcy bloku nr 9 w Rosnowie proszą o interwencję policji i Straży 
Gminnej w sprawie obywających się pod klubem libacji młodzieży.  
Uważam, że należy wysłać tam patrol w godzinach nocnych (weekendy 
23.00 – 1.00). 

o Rodzice dzieci ze Szkoły Podstawowej w Rosnowie pytają o możliwość 
otwarcia świetlicy szkolnej w godzinach rannych (przed godziną 
siódmą). Proszą o przywrócenie możliwości pozostawiania dzieci w 
świetlicy przed lekcjami. 

� W trakcie obrad Rady Osiedla padło pytanie o możliwość modyfikowania 
ogrodzenia Orlika (wykonanie drugiej furtki wejściowej). Chodzi o umożliwienie 
grającym wychodzenia poza teren boiska po piłkę. Osobom, którym nie chce 
się obchodzić terenu przechodzą pod siatką i niszczą ogrodzenie.  

� Czy Urząd Gminy chciałby uczestniczyć w spotkaniu w Świdwinie na temat 
zawodów ogólnowojewódzkich nordic walking? Ze swej strony zapraszam. 
Odbędzie się spotkanie na temat pucharu wojewódzkiego (cykl różnych 
zawodów w różnych miejscowościach). 

� Mieszkańcy pytają o OW Radew – czy nie ma przeszkód prawnych i formalnych 
do funkcjonowania tego ośrodka. Czy na tym terenie może funkcjonować 
ośrodek wypoczynkowy? 

 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Wanda Węgrzyńska – Sołtys Sołectwa Manowo: 
� Pani Anna Stor – prezes Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej prosi, aby 

podziękować wszystkim sołectwom za zaangażowanie przy promocji stoiska 
gminy Manowo na dożynkach powiatowych. 

 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: 
� Dziękuję: 

o p. Danucie Szatkiewicz i Michałowi Bamburakowi za  zaproszenie do 
Cewlina na imprezę poświęconą historii Cewlina.  

o radnym i p. Ewie Trojanowskiej za zaproszenie na imprezę „Święto 
pieczonego ziemniaka” w Boninie.  

� Spółka Elektrociepłownia Rosnowo na III Forum Ekologicznym w Kołobrzegu 
otrzymała wyróżnienie w postaci Green Certificate - Zielonego Certyfikatu 
wręczonego na gali wieczoru przez Polską Fundację Ekologiczną.  Otrzymaliśmy 
je jako firma, która spełnia wszystkie wymogi ekologiczne i działa na rzecz 
poprawy stanu środowiska.  

� Elektrociepłownia Rosnowo powoli przejmuje gospodarkę wodno-ściekową. We 
współpracy z sołtysami i radnymi wszystkie problemy staramy się rozwiązywać na 
bieżąco. Przez pół roku zawiadywania tą gospodarką ani razu nie wzywaliśmy 
zewnętrznej firmy, staramy się we własnym zakresie wykonywać naprawy.  

� W ostatnim czasie zakupiliśmy farby i pomalowaliśmy front siedziby naszej Spółki 
Utwardziliśmy również teren przed wejściem i nie ponieśliśmy kosztów z tego 
tytułu, ponieważ wykonała to firma realizująca budowę oczyszczalni ścieków w 
Rosnowie w ramach współpracy. 

 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Cewlina:  
� Oświetlenie – od lipca nie świeci się lampa przy wjeździe na drogę do p. Jasionka 

oraz na całej ulicy przy posesjach 14, 15, 16.   
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� Przy organizacji imprezy w Cewlinie okazało się, że na boisku potrzebne jest 
oświetlenie. Zrobiliśmy dyskotekę i było bardzo ciemno. Prosimy o zamontowanie 
lampy przy boisku.   

 
Ewa Trojanowska – Przewodnicząca Rady Osiedla w Boninie:  

• W Boninie jest odpowiedni teren do organizacji dożynek powiatowych – Bonin 
jest bardzo chętny.  

• Mamy problem z trzema mieszkańcami Bonina, którzy mieszkają na działkach. 
Właściciele działek boją się oficjalnie zgłaszać ten problem policji, ponieważ te 
osoby są bardzo agresywne i boją się z ich strony odwetu np. podpalenia. Nie 
można pozwolić, aby 2-3 osoby zastraszały resztę mieszkańców.  

• W Rosnowie dzieje się bardzo dużo w zakresie możliwości uczestnictwa 
młodzieży w różnych zespołach i zajęciach. Ja widzę w Boninie potrzebę 
pobudzenia ludzi w średnim i w starszym wieku (np. zajęcia ruchowe z 
muzyką). Czy można coś w tym kierunku zrobić?  

• Czy będziemy mieli możliwość skorzystania z WUKO, kiedy zaczną padać 
deszcze? Przy torach zalewa całą jezdnię.  

 
Radny Jerzy Hawraniak: 
� Dziękuję p. Robertowi Murii – prezesowi Spółki Elektrociepłownia Rosnowo za 

pomoc w organizacji naszej imprezy w Boninie. 
 
Radna Sylwia Krępeć: 
� Jestem za tym, aby dożynki powiatowe w przyszłym roku odbyły się na terenie 

gminy Manowo. 
� Aktywizacja mieszkańców – byłam bardzo zaskoczona i dumna, kiedy usłyszałam 

na dożynkach powiatowych w Świeszynie, że rodzina 3-pokoleniowa (p. Bunga z 
synową i wnuczką) z naszego sołectwa znalazły się w pierwszej trójce w powiecie 
we wszystkich kategoriach. Proszę sołtysów o aktywizację swoich mieszkańców, 
aby reprezentowali gminę Manowo na dożynkach.  

 
 

 
Ad.II.1. Podjęcie uchwały w sprawie: 
 
a) rozpatrzenia informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 

2016 roku, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/159/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

b) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę  
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/160/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
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c) sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 4 położonego w budynku nr 39 w 
miejscowości Bonin, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/161/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

d) nadania nazw ulicom w miejscowości Cewlino, gmina Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/162/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

e) wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Wzrost podatku 
o 3%. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/163/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

f) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/164/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

g) opłaty targowej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2016 roku. Inkasentem jest 
p. Sławomir Jamka. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania 
lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/165/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej w Gminie Manowo na lata 2015-2020” 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt został dzisiaj przez p. Wójta 
wprowadzony do porządku obrad. Czy do tego projektu uchwały są jeszcze 
jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr XX/166/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
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Ad.II.2. Wolne wnioski i informacje 
 

Radny Marek Twardowski: 
� Dziękuję Wójtowi za szybką interwencję w sprawie kanalizacji oraz p. 

Robertowi Murii – prezesowi Spółki.  
� Nie udało nam się załatwić więcej destruktu.  Udało nam się załatwić ciąg 

pieszy z destruktu (2 m – do pierwszej zatoki) zamiast chodnika w Manowie. 
 
Radny Andrzej Sokalski: dziękuję w imieniu mieszkańców za odwodnienie terenów w 
Kretominie.  
 
Radny Mirosław Pawlak: 

1. Wnioskuję o weryfikację zapisów statutów rad osiedla i sołectw. Po krótkiej 
analizie stwierdziłem, że sytuacja jest niejasna, statuty są wieloznaczne, są 
zaprzeczenia. Może warto się do tego przymierzyć i stworzyć dokument, z 
którego można korzystać.  

2. Warto byłoby przeprowadzić kontrolę tych zapisów i ich realizację.  
3. Wnioskuję o przesunięcia budżetowe – aby środki przekazane w 2015 roku z 

trzech sołectw i Rady Osiedla Rosnowo na klub Leśnik Manowo zostały 
dopisane w przyszłym budżecie. Nie zgadzam się z tym, że my jako mieszkańcy 
danego sołectwa dofinansowujemy taki cel. Wnioskuję o zwiększenie 
przyszłorocznych budżetów tych sołectw o środki wydatkowane na KS Leśnik 
Manowo.  

 
Radny Michał Bamburak: 

� Miałem obiecany destrukt do Cewlina i mieszkańcy często pytają, kiedy to 
będzie realizowane. Proszę o wskazanie przybliżonego terminu. 

 
 
 
Ad.II.3. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- M. Bamburaka:  

� Destrukt (budowa drogi) –  my jesteśmy uzależnieni od zarządów dróg, 
głównie od GDDKiA. To jest materiał, którego nie można kupić. Trzeba go 
załatwić. Wystąpiliśmy do dyrektora na piśmie i mamy już 160 ton 
destruktu złożonego na terenie gminy. Obiecano nam więcej tego materiału, 
tylko nie wiemy, kiedy to nastąpi. Żeby zacząć prace musimy mieć co 
najmniej 50% potrzebnego materiału. Często też radni i sołtysi zgłaszają 
nam problem z czasem włączania i wyłączania lamp. Mamy nowe zegary 
(na chipy, zmierzchowe, astronomiczne) – trudno to dopasować.  

� Pan Kucharczyk przyłącze robi na swój koszt, natomiast droga jest gminna. 
- S. Krępeć: 

� Obcięcie gałęzi sosny na cmentarzu w Wyszewie – mamy zgodę na wycięcie 
tej sosny, ale nikt nie chce się tego podjąć, bo jest bardzo duża – potrzebny 
jest duży nakład sprzętowy. Jeśli chodzi o podcięcie gałęzi, to może damy 
radę.  

- M. Pawlaka: 
� Interwencje policji w Rosnowie – zgłosimy wniosek na Policję o częstsze 

patrole na terenie osiedla Rosnowo. 
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� Możliwość otwarcia świetlicy szkolnej w Rosnowie w godzinach rannych – 
upoważniam do udzielenia odpowiedzi na tę interpelację p. dyrektor Szkoły 
po moim wystąpieniu. 

� Dodatkowe wejście na boisko Orlik w Rosnowie – myślę, że jest taka 
możliwość. 

� Ośrodek Radew w Rosnowie – to, co jest usytuowane na terenie gminy 
wynika z planu przestrzennego zagospodarowania, który jest zatwierdzony 
i opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa. Ten ośrodek jest w 
planie od zawsze. Powstał w 1972 roku i należał do Bumaru. Gmina go 
kupiła na okres przejściowy, bo gmina nie jest po to, żeby prowadzić 
działalność gospodarczą. Była okazja i kupiliśmy ten ośrodek, a sprzedając 
zarobiliśmy. Pani Żur jest właścicielką i prowadzi działalność gospodarczą. 
Nie robi nic, co jest sprzeczne z prawem. Nie wpuszcza na teren ośrodka 
ludzi, nie organizuje imprez, które mogłyby przeszkadzać mieszkańcom.  

- D. Szatkiewicz: 
� Lampa koło p. Jasionka w Cewlinie – postaramy się.  
� Lampy na boisku – trzeba to zgłosić w czasie, kiedy będzie konstruowany 

budżet na 2017 rok. Jeśli sołectwo planuje przenieść tam plac zabaw, to 
ten teren musi być doświetlony.  

- E. Trojanowskiej: 
� Dożynki powiatowe – dziękuję za tę przychylność. Uważam, że Bonin  jest 

odpowiednią miejscowością na organizację dożynek. Musimy na pewno 
włączyć do tego obie szkoły w Boninie.                                      

� Areobik – zawsze inicjatywa musi pójść z dołu. Jeśli będzie zorganizowana 
grupa i problemy lokalowe, to jesteśmy otwarci.  

 
Następnie p. Joanna Margraf – dyrektor SP w Rosnowie udzieliła odpowiedzi na 
interpelację radnego Mirosława Pawlaka w sprawie możliwość otwarcia świetlicy 
szkolnej w godzinach rannych: w zeszłym roku ze względu na 6-latki świetlica była 
czynna od godz. 6.30. W tym roku mamy tylko sześcioro 6-latków z Rosnowa i 
żaden rodzic tych dzieci nie prosił o uruchomienie świetlicy od 6.30. Obecnie 
świetlica jest czynna od godziny 7.00 i do godziny 8.00 jest dużo dzieci. Potem 
funkcjonuje od 12.00 do 15.00. Ja nie widzę konieczności, żeby była otwarta w tak 
wczesnych godzinach. Z drugiej strony budżet nie jest z gumy i dodatkowe godziny 
łączą się z finansami. Wiem, że rodzice 2 uczniów z drugiej klasy chciało, aby 
świetlica była otwarta wcześniej. Myślę, że to nie jest problem taki znaczący, żeby 
trzeba było wcześniej mieć szkołę otwartą.  
 
 
 
Ad.II.4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XX Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


